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Vysoké školy v Hradci Králové plánují rozvoj svých areálů za miliardy korun

Hradec Králové - Vysoké školy v Hradci Králové by během několika let měly mít daleko lepší zázemí než dnes.
Univerzita Hradec Králové rozšíří areál poblíž soutoku Labe s Orlicí o několik dalších budov, lékařská a farmaceutická
fakulta budou mít zcela nový kampus v sousedství fakultní nemocnice.
Univerzita Hradec Králové bude pokračovat v rozvoji areálu Na Soutoku. Na poli mezi silničním okruhem a řekou Orlicí už
od roku 1997 stojí budova společné výuky, vloni tam škola otevřela budovu fakulty informatiky a managementu, která se
tam přestěhovala z náměstí Svobody. Během několika let tam vyrostou další budovy, později i nový rektorát a knihovna.
„Pro nás je teď nejdůležitější vybudování pavilonů přírodovědných a humanitních oborů. Zatím neznáme přesný termín
zahájení výstavby, ale trvat by měla dva roky a dokončena by měla být do roku 2015. Kromě dvou nových budov je
součástí záměru i sportoviště. Výstavba budovy rektorátu a knihovnicko-informačního centra přijde na řadu později,“
uvedl kancléř univerzity Ondřej Tikovský.
Univerzitní kampus zatím od centra města odděluje řeka Orlice. Hradecká radnice proto plánuje stavbu lávky pro pěší
a cyklisty.
Univerzita Karlova plánuje výstavbu zcela nového areálu na poli mezi příjezdovou cestou k vrátnici fakultní nemocnice
a budovou Fakulty vojenského lékařství Univerzity obrany.
„Stavba kampusu bude rozdělena na dvě části. V průběhu března či dubna budeme žádat o peníze na vybudování
vědeckého centra, naším partnerem v tomto projektu je fakultní nemocnice. V létě budeme společně s farmaceutickou
fakultou žádat o peníze na stavbu výukových a výzkumových prostor. Pokud by šlo vše podle plánu, měli bychom mít po
schválení projektů jeden rok na přípravu a další tři roky na výstavbu. Později by měly přijít na řadu další etapy dostavby
areálu,“ řekl děkan Lékařské fakulty Univerzity Karlovy v Hradci Králové Vladimír Palička.
Rozvoj univerzit působících v Hradci Králové je součástí takzvaného integrovaného plánu rozvoje města, který zahrnuje
také investice hradecké radnice. Všechny zamýšlené projekty by měly stát zhruba 4,2 miliardy korun. Více než polovina
peněz by měla přijít z Evropské unie.
Záměry hradecké radnice vyjdou na necelou miliardu korun, rozšíření kampusu Univerzity HradecKrálové zhruba na 1,7
miliardy. Na areál Univerzity Karlovy by měla jít v rámci integrovaného plánu rozvoje města přibližně miliarda, celkově
potom zhruba dvě miliardy korun.
„Výbor Regionální rady regionu soudržnosti Severovýchod naši žádost o peníze z Evropské unie vycházející z plánu
rozvoje města schválil. Tím, že jsou akce univerzit zahrnuty ve schváleném městském plánu rozvoje, získávají školy
výhodu v soutěži o dotace s ostatními projekty. Znamená to téměř jistotu, že peníze získají,“ uvedl manažer hradeckého
integrovaného plánu rozvoje města Václav Hartman.


